
en hoe je kwaliteitsbeleid ontwikkelt,
en tot en met het aantrekken van
mensen die echt in de Rotterdamse
achterstandsscholen hebben gestaan.
Op deze manier wilden wij het beleid
in het kader van de bestuurlijke
aanpak veel directer brengen bij de
kwaliteit die deze voor de scholen
moet betekenen. Het moet ook de
Kamer opvallen dat de bezoeken die
zij aan de scholen brengt, en datgene
wat er in algemene zin over scholen
wordt opgeschreven, vaak niet
overeenstemmen. Ik zou hier graag
meer van de waarheid boven tafel
krijgen. Hierbij hoort de aanpak die
wij op het departement hebben
ontwikkeld. Het is natuurlijk de
bedoeling dat soort grote, krachtige
apparaten als een departement open
te krijgen voor dit type ontwikkelin-
gen. Daarom zat er zo’n lange tijd
tussen. Ik hoop van harte dat dit in
die bestuurlijke aanpak nu zal
versnellen. Ik vertel dit vanuit de
keuken van het departement, en de
aanpak is weer in de keuken van de
school. Wij gaan dus almaar door
met de keuken.

Mevrouw Kant heeft een motie
ingediend. Ik raad haar aan deze aan
te houden. De trefwoorden zijn
vrijwilligheid en stimulansen. Ik heb,
ook in debatten met anderen, maar
vooral met mevrouw Kant, duidelijk
gemaakt dat ik het daarmee eens
ben. In eerdere debatten in dit kader
was al de vraag aan de orde op
welke wijze het geregeld zou moeten
worden. Ik ben het eens met
vrijwilligheid en stimulansen. Ik ben
het ermee eens om hier goede
praktijken te bespreken. Ik wil het
ook in het overleg met de gemeen-
ten brengen. De gemeenten hebben
hierin wel een doorslaggevende
stem, want het wordt nu lokaal
georganiseerd. Ik wil dit dus met de
25 grote steden bespreken en
verzoek mevrouw Kant haar motie
aan te houden totdat er inzicht is in
de resultaten van de goede
praktijken die nu zijn ontstaan. Ik ga
ervan uit dat het overleg met de
gemeenten tot iets leidt wat ik de
Kamer kan voorleggen, over de wijze
waarop je op basis van vrijwilligheid
en stimulansen het beleid vorm kan
geven. Ik heb niet de illusie dat ik de
wereld op haar kop kan zetten; laat ik
dat meteen erbij zeggen. Het is wel
een van de voorwaarden die
mogelijkerwijs meewerken.

De heer Cornielje stelde een
concrete vraag over het onderzoek
naar doelmatigheid en rechtmatig-

heid van middelen. Ik ben er nooit
tegen; laat dat duidelijk zijn. Ik ben
altijd voor het onderzoeken van
doelmatigheid en rechtmatigheid van
middelen die door alle burgers in dit
land worden betaald om er goede
dingen mee te doen. Hij stelde voor
om dit het volgend jaar op de derde
woensdag van mei – nu loopt het
jaar al – mogelijkerwijze op de
agenda te plaatsen. Ik wil graag
verkennen of dat in dat traject
mogelijk is. Dit moet ik toezeggen op
die manier, want ik kan niet overzien
of de onderzoekscapaciteit op dat
moment toereikend is. Immers, het is
een zeer groot vraagstuk zoals men
zich kan voorstellen – het gaat om
1,1 mld. en het wordt zeer verspreid
vormgegeven – om daar de
doelmatigheid en de rechtmatigheid
precies en direct van te zien. Wat ik
in ieder geval gezien heb, is dat de
accountant extra vragen gaat stellen
over de wijze waarop de gewichten-
regeling nu vorm krijgt. Wat dat
betreft wordt een extra toets gedaan
bij de scholen. Dat is een onderdeel
dat wij zelf hebben ingezet vanuit het
departement. Maar de heer Cornielje
vraagt een onderzoek vanuit de
Algemene Rekenkamer of op
soortgelijke wijze; dat wil ik graag
meenemen en daar komt een
antwoord op.

Mevrouw Barth sprak nadrukkelijk
over de toezegging inzake het
convenant; het is voor haar goed om
te zien dat in ieder geval die aanpak
nu wordt gesteund en dat wordt
gezorgd dat de vertraging niet
optreedt. Het is een wens van mij
om in mei tot die afspraken te
komen en ik hoop dat het dan lukt;
anders krijgt u het alsnog met z’n
allen begin juni. Maar ik hoop dat
het zich kan gaan versnellen.

Ten aanzien van het mentoren-
systeem merk ik het volgende op. Bij
de gemeentes die wij nu voor de
eerste tranche op het oog hebben,
zien we dat het heel verschillend
wordt aangepakt. Je hebt in
Amsterdam een internaat dat mede
gesteund wordt door bijvoorbeeld
studenten. De heer Rabbae kent ze
ook allemaal. In Rotterdam vindt dit
ook plaats, alsmede in Delft. Het
krijgt op heel verschillende manieren
vorm. Ik zal de Kamer graag op de
hoogte stellen van de wijze waarop
het mentorensysteem werkt. Het is
een van de succesfactoren. Wat je
ziet, is dat het vaak lokaal gestalte
wordt gegeven, ook door de
verschillende taalgroepen afzonder-

lijk. Ik zal de Kamer graag, in het
kader ook van het dichter bij de
steden komen en de wijze waarop
het precies gestalte krijgt, informeren
over dit traject, want het is zeer
succesrijk. Als je kijkt naar de wijze
waarop jongeren zelf onder woorden
brengen wat voor hen cruciaal was,
dan is dat heel vaak het inzicht in het
schoolsysteem wat ze gekregen
hebben via neef, nicht of verwanten,
want ouders hebben dat vaak niet.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande dinsdag over de moties te
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 22.45 uur

©

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een brief van de Nationale
ombudsman, ten geleide van het
jaarverslag Nationale ombudsman
1999 (27050).

Deze brief is al gedrukt en rondge-
deeld;

2. de volgende brieven:
twee, van de staatssecretaris van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, ten geleide van het advies van
de Onderwijsraad d.d. 1 maart 2000
inzake wijzing van de Wet op het
primair onderwijs, de Wet op de
expertisecentra en de Wet op het
voortgezet onderwijs i.v.m. een
overgangsregeling kosten admini-
stratie, beheer en bestuur bij
verzelfstandiging van het openbaar
onderwijs in een gemeente;
een, inzake onderzoek schoonmaak-
kosten PO;

twee, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, te weten:
een, ten geleide van het landelijk
rapport ’’Doeltreffendheid uitvoering
Abw, poortwachtersfunctie en
misbruikbestrijding’’;
een, ten geleide van de nota ’’In
goede banen – Een aanpak van de
knelpunten op de arbeidsmarkt’’;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
inzake een besluit tot wijziging van
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de Regeling maximumprijzen
geneesmiddelen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

3. de volgende brieven:
een, van de fam. Janssen-Vullings,

inzake beëindigingsregeling
veehouderijtakken;

een, van de Algemene Rekenka-
mer, inzake benoeming interim-
voorzitter.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies;

4. de volgende brieven:
een, van R. v.d. Vosse, inzake haar

persoonlijke omstandigheden;
een, van Technocentrum de Vallei,

inzake participatie beroepsonderwijs
bij invulling Sociaal economisch plan
veehouderij.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.
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